
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 817 af 17. september 2014 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Brian Mikkelsen (KF). 

 

 

Benny Engelbrecht 

/ Lene Skov Henningsen 

  

8. oktober 2014 
J.nr. 14-4263483 

  

Skatteudvalget 2013-14
SAU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 817
Offentligt



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse et opdateret tal for, hvor mange arbejdspladser på tværs af de berør-

te brancher det vil koste at indføre reklameafgiften på de nye betingelser? 

 

Svar 

Det blev i forbindelse med folketingsbehandlingen af L 50 skønnet, at der vil ske et fald i 

beskæftigelsen på ca. 70 personer, hvis den danske grafiske branche alene skal bære afgif-

ten. Det blev dog vurderet som usandsynligt, at den grafiske branche alene skal bære hele 

afgiften. Afgiften vil sandsynligvis blive fordelt på både detailhandlen, reklamebureauerne, 

trykkerierne og distributørerne, herunder også nogle i udlandet, jf. besvarelsen af spørgs-

mål 11 ved behandlingen af lovforslaget.  

 

På lidt længere sigt vil der være en tilsvarende merbeskæftigelse i andre erhverv, da be-

skæftigelsen afspejler arbejdsudbuddet på mellemlangt til langt sigt.  
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